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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Idén mennyi családot tesznek az utcára?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A sajtóban megjelentek szerint, az elmúlt három évben az ingatlankiürítések száma csaknem elérte a
tízezret. A Magyar Bírósági Végrehajtói Kar összesített adatai alapján 3212 ingatlankiürítés történt
tavaly Magyarországon, a kormány által meghirdetett családok évében. Ez a szám alig marad el az
egy évvel korában regisztrált – rekordot jelentő – 3636 kilakoltatástól, pedig tavaly egy hónappal
meghosszabbították a téli kilakoltatási moratórium idejét, mégis meghaladta a korábbit.

Lényegében alig van valamilyen lehetőség az otthonukat elvesztő családok számára. Az átmeneti
szállás lehetőségeken nagyon kevés a férőhely. A magáncsőd intézménye jelen formájában alig tud
bárkinek  is  segítséget  nyújtani.  A  szociális  támogatások  nagy  részét  pedig  évekkel  ezelőtt
megszüntette a kormány, ami miatt több százezer család anyagi helyzete vált még bizonytalanabbá.

A  kilakoltatásokra  vonatkozó  adatokról  nemrégiben  szocialista  képviselőtársaim  egy  írásbeli
kérdést nyújtottak be az igazságügyminiszterhez (K/5906.). Többek között afelől érdeklődtek, hogy
mennyi végrehajtási eljárás van folyamatban; mennyi kilakoltatást történt az elmúlt egy évben; ezek
közül mennyi esetben merült fel kiskorú személy érintettsége. De megkérdezték azt is, hogy miért
nem támogatja  a  kormány,  hogy ne lehessen  gyermekes családokat  elhelyezés  nélkül  az  utcára
tenni. Mindezekre azonban szokás szerint semmilyen konkrét választ nem adtak.

Az igazságügyi tárca szerint "a sajtóban megjelent számok megtévesztőek lehetnek". Megtudtuk azt
is, hogy mivel a KSH „OSAP 1210. számú adatgyűjtése a családból való kiemelés okai között nem
nevesíti  a lakhatási  problémákat,  így következtetni  sem lehet  arra,  hogy hány gyermek ügyével
foglalkozott  a gyámhatóság, akinek a családját érintette ingatlan-kiürítés”.  Ezt értjük, de akkor
miért nem teszik bele az adatgyűjtésbe ezt is?



Eleve  érthetetlen,  ha  egy  információ  kapcsán  azt  a  választ  adja  a  kormány,  hogy  a  jelenlegi
adatgyűjtésnek ez vagy az nem része. Akkor tegyék azzá, vagy a kormányt nem érdekli egy ilyen
fontos adat?! Persze, nem vetne rá jó fényt, de az ellátórendszer működtetése szempontjából igenis
fontos lenne tudni mennyi  gyermeket szakítanak el a családjától, többek között  a kilakoltatások
miatt is.

A fentiek miatt kérdezem Miniszter Úrtól:

- Mennyi családot tesznek idén az utcára?

- Miért nem biztosítják, hogy elhelyezés nélkül egyetlen családot se lehessen kilakoltatni?

-  Milyen  alternatívát  tud  számukra  kínálni  a  kormány?  Miért  nem  képes  a  jelenlegi
ellátórendszer minden érintett gyermekes család számára együttes elhelyezést biztosítani?

-  Miért  nem  gyűjtenek  elegendő  információt  a  gyermekes  családok  kilakoltatásával
kapcsolatban?

Tisztelettel várom válaszát!

Budapest, 2019. május 15. 

Korózs Lajos 
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